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Vi spiser en lille julefrokost og møder derfor kl. 18 

 

 
Dagsorden: 

 
 

1. Prioritering og godkendelse af dagsorden 
 

2. Meddelelser fra formanden 
 
3. Kort orientering fra medlemmerne 

 
4. Den gode  historie 

5. Evaluering af HR mødet 23/11 2023 

6. Henvendelse fra Hanne Agersnap, BPR Højsletten  v. Betina/Inge/Lis 

7. Mødekalender 2024 til orientering medendes 

8. Punkter til næste HR møde 8/2  2024 

9. Punkter til næste bestyrelsesmøde 9. januar 2024 

- årsmødet 2024 

10. Tovholdere til  9/1 2024 

11. evt. 

 

Referat 

 
Afbud fra Malene, Susanne, Maria og Peter S. 

1. Prioritering og godkendelse af dagsorden 
      Høringssager behandles på pkt. 6 
 

2. Meddelelser fra formanden 
  

Maria har ønsket at trække sig som stedfortræder for Anne, behandles på mødet i 
januar 2024. Hvem kan træde ind? 

    

 
3. Kort orientering fra medlemmerne 



a. Connie besøgte julemarked på Gentofte Rådhus, fandt en pjece fra  
       Handicap Rådet i Gentofte. Skal vi det i Herlev Kommune ? Tages med på                 

       næste HR møde. 
b. Tine: På plejecentrene i Ballerup har ældrerådet lagt pjecer, kunne HR Herlev 

gøre det samme, synlighed  
  
 

4. Den gode  historie 
 

LEV: Gudstjeneste i Lindehøj Kirke den 19. dec. kl. 19. Der serveres æbleskiver 
og gløgg, sluttes af med bingo spil.   

    

5. Evaluering af HR mødet 23/11 2023 

Pkt. 22 Tema digitalisering og barrierer for borgere med  
           funktionsnedsættelser. 

Digitaliseringen er et stort problem, jo mere digitaliseringen bliver jo  
sværere bliver det for borgerne at begå sig med andre. 

a) borgere med bostøtte er mindst udfordrende de kan få hjælp via DEN ÅBNE 
DØR 

b) borgere på botilbud er mere udfordrede 

c) brugen af MiitID og digital post giver problemer så f.eks. vacciner m.m. 

ikke kan bookes, ligeledes ses der f.eks forsøg på at snyde borgerne 

d) der er opmærksomhed på at medarbejderne har de nødvendige 
kompetencer 

e)  LEV gav udtryk for at de er meget glade for de løbende IT kurser, ser 
gerne de fortsat udbydes f.eks. en gang om året  

f) Handicapbotilbuddene kan nu håndtere borgernes penge i Danske Bank 
Direct 

g) DH HERLEV opfordrede politikkerne om at gå videre med problemet.  

Vigtigt at der sker noget 

Pkt. 23 Status på myndighedsområdet  

1. Pr. 1. januar 2024 træder Barnets Lov i kraft 

2. Børneområdet har stadig flere komplekse sager og der er en stigende 

mistrivsel blandt børn og unge 

3. Sagerne på voksenområdet omhandler udover borgere med fysiske og 
psykiske funktionsnedsættelser, borgere på herberg samt krisecentre. 

4.  Den åbne dør giver hurtigere hjælp til borgerne 

5. VUM 2: Tager udgangspunkt i borgernes egne behov, skal implementeres 

med udgangen af 2024 



Pkt. 24 Vedtagelse af temadrøftelser i 2024 

 Flg. temaer blev besluttet: 

• Barnets Lov 

• Beskæftigelsesplanen og udvikling af området målrettet borgere med 

funktionsnedsættelse 

• Udvikling af Værestedet (Peberkværnen) hvad dækker Værestedet over? 

• Status på arbejdet med Handicappolitikken 

Flg. punkter blev nævnt til dagsordener i 2024: 

• Orientering om arbejdet med A+klasser 

• Refleksionsspørgsmål til arbejdet i Handicaprådet på årets første møde. 

Pkt. 25 Orientering om budget 2024 

 Ingen besparelser men der er generelt tale om et stramt budget 

Pkt. 26 Status på organisationsomlægning 

 Med den nye organisering vil der være en kortere afstand mellem 

 kommunalbestyrelse og medarbejdere samt medarbejdere og borgere. 
 Ambitionen er, at organisationen er etableret foråret 2024 

Pkt. 27 Meddelelser  

 Midt i dec. 23 vil der komme en del høringer bl.a. kvalitetsstandarderne 

 DH spurgte om beskæftigelsesplanen skulle høres i HR, Arne Eggert   

                 vender tilbage med svar 

Pkt. 28 Eventuelt 

• Plakatudstilling om fællesskab af Danske Handicaporganisation bestilles på 
www.handicap.dk 

• Hvor klager man over en chauffør fra flextrafik. Det skal ske hos Movia, da 
de varetager flextrafik 

 

6.  DH modtog høringssager deadline h.h. 18 og 19 dec 2023 

A. Deadline 18. dec. kl. 10.00: Ydelseskatalog i Sundhedsplejen og 

Børnetræning. Betina kigger på det og sender til Tine  

B. Øvrige deadline 19. dec. 2023, bemærkninger sendes til Tine, der sender 

7. Henvendelse fra Hanne Agersnap, BPR Højsletten  v. Betina/Inge/Lis 

Hanne Agersnap sidder i brugerpårørende rådet på Højsletten, hun synes ikke der 
sker noget er interesseret i et samarbejde. 

http://www.handicap.dk/


LEV kontakter Hanne, Betina/Lis sender Hannes tlf. nr. m.m.  

8. Mødekalender 2024 til orientering medsendes 

Mødekalender gennemgået Lis spurgte ind til Socialt arrangement 22/11 eller 

29/11, i nov. 24. Det er op til Lis hvilken dag det bliver 

9. Punkter til næste HR møde 8/2 2024    
                  Pjece handicapråd 

10. Punkter til næste bestyrelsesmøde 9. januar 2024 

• Årsmødet 2024.  

Forslag til oplæg: Borgerådgiver - IT 

• Det Centrale Handicapråd afholder i samarbejde med Komponent tre 
Temadage i foråret 2024. Deadline 25/3 2024 pris kr.  975 

11. Tovholdere til  9/1 2024 ( Lis og Kirsten) Lis har fået nøglen 

 Afbud fra Connie, muligvis Inge.  

 Lis får koden til døren til Frivilligcentret, og sender den ud 

12. evt.   Lis kan ikke sende til sit bagland, Diabetesforeningen ønsker ikke at sende ud 

Tine vil kontakte DH for at høre om andre patientforeninger har samme  

holdning  

 

Herlev den 18. dec. 2023 

Inge  


